

Dr. Fritz Tanner

Eheberatung und allgemeine
psychologische Praxis

Telefon 051 34 14 54
Postcheckkonto 80-844

8032 Zürich,
Plattenstr. 73

16.7.1983

Wie Ungezählte auf der ganzen Welt wende ich mich mit diesen Zeilen an die Vertreter der amerikanischen Öffentlichkeit, an Politiker und Regierungsbeamte und an die Hüter des Rechts. Gentleman!, ich wende mich an Sie alle, um dafür einzutreten, dass Bhagwan Dr. Shree Rajneesh in der neu gegründeten, offiziell anerkannten Stadt Rajneeshpuram in Oregon der Aufenthalt auf Dauer gewährt werden möge. Ich schreibe Ihnen als gewesenes Mitglied des schweizerischen Parlaments, als Wissenschaftler, Theologe, Publizist und praktizierender Psychoanalytiker und Psychotherapeut. Dieser geistige Hintergrund und die aufgezählten Tätigkeitsbereiche möchten Ihnen die Legitimität und den wohl vorhandenen Anspruch auf Kompetenz meiner Intervention dokumentieren. Als Dozent und Schriftsteller habe ich mich auch in zahlreichen Büchern seit über dreissig Jahren mit der Phänomenologie der Religionen und der Psychologie wissenschaftlich auseinandergesetzt. Meine persönlichen Lehrer waren Koryphäen von Weltruf, wie Prof. Dr. Carl Barth, Prof. Dr. Emil Brunner und Prof. Dr. C.G. Jung. Von da her und auf Grund meiner eigenen geistigen Entwicklung kann ich mir das Urteil erlauben, dass es sich bei Dr. Shree Rajneesh um eine ganz besonders hervorragende Persönlichkeit des neuzeitlichen Geistes- und Kulturlebens handelt. Ich gehe so weit, zu behaupten, er sei der grösste lebende Exponent

EXHIBIT "A-584"

eines intellektuell-spirituellen ost-westlichen Harmonisierungsprozesses, der als solcher in die Geschichte der Menschheit eingehen wird, weil er bereits zu seinen Lebzeiten mit seiner humanistisch-religiösen Synthese eine historische Tat vollbracht hat. Ein Land wie die Vereinigten Staaten von Amerika, mit Recht stolz auf seine demokratische Tradition und seine Auffassung der Freiheits- und Individualrechte, ein solches Land müsste auch stolz darauf sein, in Bhagwan Shree Rajneesh einen der bedeutendsten Zeitgenossen beherbergen zu dürfen. Er ist nicht nur ein spiritueller Meister und religiöser Führer von überragender, einmaliger Ausprägung. Er besitzt auch ein stupendes wissenschaftliches Format; und er ist ebenso ein ausserordentlicher Dichter, ein Poet im vornehmsten tiefsten Sinne des Wortes. Wenn die USA es sich zur Ehre gemacht hat, einem Alexander Scholzenizin Gastrecht zu gewähren, würde Dr. Shree Rajneesh mindestens die gleiche Ehrung verdienen. Nach meiner Ueberzeugung und nach der Ueberzeugung Hunderttausender, welche ihn wie ich aus der persönlichen Begegnung und aus seinen Publikationen kennen, hätte Ihr Land die einmalige Gelegenheit, durch die Gewährung eines Daueraufenthalts eine epochemachende Menschengestalt, einen Giganten unter den Menschen zu würdigen. Wir können nur hoffen, Gentlemen und Sie herzlich einladen, Sie möchten sich dieser historische Möglichkeit bewusst sein. Sie zu verwirklichen, würde auch weltweit einen weiteren Ruhm der Vereinigten Staaten bedeuten. Sie haben die grosse Chance. Auch die Nachwelt wird Ihnen danken, wenn Sie sie nützen.

Fritz Tanne

Translation

Dr. Fritz Tanner
Marriage counsellor
and general psychological practitioner
Plattenstrasse 73
8032 Zurich

July 16, 1983

As one of many people on the whole earth I address with this letter the representatives of the American public, politicians and state officials and the defenders of the law. Gentlemen! I am addressing you all to advocate that Bhagwan Dr. Shree Rajneesh be allowed permanent residency in the newly founded, officially recognized city of Rajneeshpuram in Oregon. I am writing to you as a former member of the Swiss Parliament, as a scientist, theologian, publisher and practicing psychoanalyst and psychoterapist. This intellectual background and the mentioned activities may serve as a documentation for the legitimacy and the claim for competence of my intervention. As a lecturer and author I have also scientifically analyzed numerous books on the phenomenology of religions and of psychology for more than thirty years. My personal teachers have been worldwide known experts such as Prof. Dr. Carl Barth, Prof. Dr. Emil Brunner and Prof. Dr. C.G. Jung. From this and from my own spiritual development I can allow myself the judgement that Bhagwan Shree Rajneesh is an especially outstanding personality in cultural and spiritual realms of the present time. I even go as far as to state that he is the greatest living exponent of a process of harmonization of East and West, of spirituality and intellect who will be mentioned in the history of mankind, having already during his lifetime realized a humanistic and religious synthesis of historical significance. A country like the United States of America which is rightfully proud of her democratic tradition and her interpretation of the rights for freedom and individuality should be proud too, to accommodate one of the most important contemporary human beings, Bhagwan Shree Rajneesh. Not only is he a spiritual Master and religious leader of superb and unique quality; he also shows an outstanding scientific standard, and, furthermore, he is an extraordinary poet, a poet in the most noble and deep meaning of the word. Since the United States have taken it as a great honour to accept an Alexander Solschenizin as a guest, Dr. Shree Rajneesh should deserve at least the same honour. I am convinced, together with hundreds of thousands of people who know him like I do from a personal meeting and through his publications, that your country has this singular opportunity to honour a human being of epochal signifiacnce, a giant among people, by offering him a permanent residence. We can only hope, Gentlemen, and kindly invite you to be aware of this historical chance. Realizing it would also mean a further glory to the United States worldwide. You have the great opportunity. Also the generations to come will thank you should you make use of it.

(signed)

Fritz Tanner

THE STATE OF OREGON)
) KNOW ALL MEN BY THESE PRESENTS:
COUNTY OF WASCO)

I, being first duly sworn, upon oath, depose
and say:

That I am able to read and write both in German
and English languages; that I have this day examined the
document attached and the translation in English also
attached; that I hereby certify that the translation is
true and correct to the best of my knowledge and belief.

Signature: E. Sever-Hornin

SUBSCRIBED and SWORN to before me this 4th
day of September, 1983.

Signature: Malnard Pottuka

Notary Public for Oregon

My commission expires on: 7/18/87